

**KEBENARAN UNTUK RAWATAN PERGIGIAN
PERKHIDMATAN PERGIGIAN SEKOLAH
KEMENTERIAN KESIHATAN MALAYSIA**

BAHAGIAN A - MAKLUMAT KESIHATAN MURID

Anak saya, pernah / sedang menghidap penyakit/ keadaan/ komplikasi berikut :

(Sila bulatkan yang berkenaan)

Masalah berkaitan darah :	Ya / Tidak	Penyakit jantung :	Ya / Tidak
Kecacatan mental	Ya / Tidak	Penyakit sawan :	Ya / Tidak
Alahan	: Ya / Tidak	Darah tinggi	: Ya / Tidak
Kencing manis	: Ya / Tidak		
Pendarahan berlanjutan selepas cabutan gigi :	Ya / Tidak		
Pengambilan ubat-ubatan :	Ya / Tidak		

Sila nyatakan:

Lain-lain :

BAHAGIAN B - KEBENARAN UNTUK RAWATAN PERGIGIAN

Saya, dengan ini

(Nama Ibu/bapa/penjaga)

memberi / tidak memberi* kebenaran supaya anak saya / anak di bawah jagaan saya*

..... No.MyKid/MyKad/Pasport

(Nama murid)

(Murid)

menerima rawatan pergigian di bawah program Perkhidmatan Pergigian Sekolah Kementerian Kesihatan Malaysia sepanjang tempoh persekolahan.

Saya telah diberi penjelasan dan memahami penerangan berkaitan rawatan yang akan dijalankan.

Ibu/bapa/penjaga

Saksi

Tandatangan:

Tandatangan:

Nama:

Nama:

No. MyKad/Pasport*:

No. MyKad/Pasport*:

Tarikh:

Tarikh:

* Potong mana yang tidak berkenaan

PENJELASAN RAWATAN PERGIGIAN YANG DIJALANKAN DI SEKOLAH PERKHIDMATAN PERGIGIAN SEKOLAH KEMENTERIAN KESIHATAN MALAYSIA

Kepada ibubapa/penjaga,

Sukacita dimaklumkan bahawa Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) menyediakan perkhidmatan pemeriksaan pergigian bagi murid sekolah mengikut Seksyen 65 Akta Pendidikan 1996* dan memberi rawatan sekiranya didapati perlu.

Tempoh sah akuan kebenaran rawatan adalah sepanjang persekolahan dari prasekolah, sekolah rendah hingga sekolah menengah.

Sehubungan itu, sila lengkapkan **Bahagian A dan B** untuk tindakan rawatan susulan.

Bahagian A - Maklumat kesihatan anak/anak di bawah jagaan

Bahagian B - Kebenaran untuk rawatan pergigian

Rawatan yang disediakan	Penerangan bagi rawatan	Akibat jika tidak dirawat	Risiko rawatan yang mungkin berlaku
Rawatan pencegahan klinikal ●Sapuan Fluorida ●Sealan fisur	Sapuan Fluorida / Sealan fisur disapu pada permukaan gigi untuk mencegah kerosakan gigi.	<ul style="list-style-type: none"> ● Gigi mudah rosak (berlubang/kaviti) 	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Tampalan gigi	Menutup lubang /kaviti di gigi.	<ul style="list-style-type: none"> ● Sakit gigi ● Gusi bengkak dan bernanah ● Gigi mungkin terpaksa dicabut 	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Penskaleran	Membersihkan gigi daripada plak dan karang gigi yang tidak dapat dikeluarkan dengan memberus gigi.	<ul style="list-style-type: none"> ● Mulut berbau ● Gusi merah dan bengkak ● Gusi mudah berdarah dan bernanah ● Gigi boleh menjadi longgar dan mungkin terpaksa dicabut 	<ul style="list-style-type: none"> ● Gigi mungkin menjadi sensitif kepada minuman dan makanan sejuk dan panas untuk tempoh masa yang singkat. ● Sedikit pendarahan di sekitar gusi yang dirawat. ● Ketidakselesaan sementara.
Cabutan gigi susu yang longgar	Gigi susu dicabut dengan bius setempat topikal dan menggunakan peralatan pergigian.	<ul style="list-style-type: none"> ● Gigi boleh tertanggal / tertelan ● Gigi tersedut ke saluran pernafasan ● Tidak boleh makan dengan sempurna ● Gusi bengkak dan bernanah 	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Cabutan gigi kekal/ gigi susu yang tidak longgar (Kebenaran tambahan diperlukan)	Gigi dicabut dengan bius setempat dan menggunakan peralatan pergigian.	<ul style="list-style-type: none"> ● Sakit gigi ● Gusi bengkak dan bernanah ● Jangkitan merebak ● Demam 	<ul style="list-style-type: none"> ● Kesan suntikan <ul style="list-style-type: none"> ○ Rasa kebas berpanjangan ○ Alahan kepada ubat bius ● Kesan cabutan <ul style="list-style-type: none"> ○ Pendarahan berpanjangan (lebih 1 jam) ○ Bengkak dan sakit di kawasan cabutan

* Seksyen 65 Akta Pendidikan 1996 (Akta 550):

- 1) Menteri hendaklah, setakat yang munasabah dan praktik berbuat sedemikian, mengadakan pemeriksaan perubatan dan pergigian pada lat tempoh yang sesuai ke atas murid institusi pendidikankerajaan atau bantuan kerajaan.
- (2) Seseorang pegawai yang diberikuasa bagi maksud itu oleh Menteri boleh menghendaki ibu bapa atau penjaga murid institusi pendidikan kerajaan atau bantuan kerajaan menyebabkan murid itu menjalani pemeriksaan perubatan atau Pergigian.

**PENJELASAN RAWATAN PERGIGIAN YANG DIJALANKAN DI SEKOLAH
PERKHIDMATAN PERGIGIAN SEKOLAH
KEMENTERIAN KESIHATAN MALAYSIA**

Kepada ibubapa/penjaga,

Sila simpan salinan ini sebagai rujukan.

Rawatan yang disediakan	Penerangan bagi rawatan	Akibat jika tidak dirawat	Risiko rawatan yang mungkin berlaku
Rawatan pencegahan klinikal ● Sapuan Fluorida ● Sealan fisur	Sapuan Fluorida / Sealan fisur disapu pada permukaan gigi untuk mencegah kerosakan gigi.	● Gigi mudah rosak (berlubang/kaviti)	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Tampalan gigi	Menutup lubang /kaviti di gigi.	● Sakit gigi ● Gusi bengkak dan bernanah ● Gigi mungkin terpaksa dicabut	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Penskaleran	Membersihkan gigi daripada plak dan karang gigi yang tidak dapat dikeluarkan dengan memberus gigi.	● Mulut berbau ● Gusi merah dan bengkak ● Gusi mudah berdarah dan bernanah ● Gigi boleh menjadi longgar dan mungkin terpaksa dicabut	● Gigi mungkin menjadi sensitif kepada minuman dan makanan sejuk dan panas untuk tempoh masa yang singkat. ● Sedikit pendarahan di sekitar gusi yang dirawat. ● Ketidakelesaian sementara.
Cabutan gigi susu yang longgar	Gigi susu dicabut dengan bius setempat topikal dan menggunakan peralatan pergigian.	● Gigi boleh tertanggal / tertelan ● Gigi tersedut ke saluran pernafasan ● Tidak boleh makan dengan sempurna ● Gusi bengkak dan bernanah	Pada amnya tiada risiko yang boleh memberi kesan kesihatan yang serius. Kemungkinan berlaku alahan kepada bahan tetapi ini jarang berlaku.
Cabutan gigi kekal/ gigi susu yang tidak longgar (Kebenaran tambahan diperlukan)	Gigi dicabut dengan bius setempat dan menggunakan peralatan pergigian.	● Sakit gigi ● Gusi bengkak dan bernanah ● Jangkitan merebak ● Demam	● Kesan suntikan ○ Rasa kebas berpanjangan ○ Alahan kepada ubat bius ● Kesan cabutan ○ Pendarahan berpanjangan (lebih 1 jam) ○ Bengkak dan sakit di kawasan cabutan

* Seksyen 65 Akta Pendidikan 1996 (Akta 550):

1) Menteri hendaklah, setakat yang munasabah dan praktik berbuat sedemikian, mengadakan pemeriksaan perubatan dan pergigian pada lat tempoh yang sesuai ke atas murid institusi pendidikan kerajaan atau bantuan kerajaan.

(2) Seseorang pegawai yang diberikuasa bagi maksud itu oleh Menteri boleh menghendaki ibu bapa atau penjaga murid institusi pendidikan kerajaan atau bantuan kerajaan menyebabkan murid itu menjalani pemeriksaan perubatan atau Pergigian.

Untuk penerangan lanjut, sila hubungi Klinik Pergigian
di talian tel

Sekian, terima kasih.